
Protokoll 1 (14)

Sammanträdesdatum  
2011-05-04 

Pensionärsrådet 

 

 Utdragsbestyrkande: 
 

Plats och tid: Frejagården, Friggesund, kl 13:00 - 16:00 

Förtroendevalda: Beslutande: Ej beslutande: 
 Birgitta Medin (M), ordf 

Marianne Ahlqvist (SPF) 
Henry Knuut (RPG) 
Ingegerd Zachrisson (SKPF) 
Rolf Krohn (SKTF) 
Roland Lodén (PRO) 
Gösta Larsson (PRO) 
Leif Lindh (PRO) 
 

Kent Sjöberg (KD) 
Göran Thapper (S) 
Hälge Björk (SPF) 
Birgitta Peräinen (RPG) 
Ingrid Bylund (SKTF) 
Monika Pettersson (PRO) 
Tyra Rotter (PRO) 
Erik Teodorsson (PRO) 

 
Övriga deltagare: Annika Forslin sekreterare, Marianne Joelsson enhetschef 

Frejagården § 13, Per Iversen verksamhetschef 
omsorgsförvaltningen §14-15 

 
Utses att justera: Rolf Krohn  
 
Justeringens plats 
och tid: Kommunledningskontoret, 13 maj, kl 11:30 

Underskrifter:  Paragrafer: 11-18 

Sekreterare: Annika Forslin 

Ordförande: Birgitta Medin 

Justerande: Rolf Krohn   
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Sammanträdesdatum  
2011-05-04 

Pensionärsrådet 

 

 Utdragsbestyrkande: 
 

 

Bevis/anslag 
Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Anslagstid, från och med till och med 
13 maj 30 maj 

Förvaringsplats för protokollet 
Kommunledningskontoret 

Underskrift 

Annika Forslin 
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Sammanträdesdatum  
2011-05-04 

Pensionärsrådet 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 
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Protokoll 4 (14)

Sammanträdesdatum  
2011-05-04 

Pensionärsrådet 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

§ 11 Upprop och val av justerare 

Ordförande Birgitta Medin (M) hälsar alla välkommen till sammanträdet. 

Rolf Krohn väljs att justera dagens protokoll. Justering sker på 
kommunledningskontoret, fredagen den 13 maj klockan 11:30. 
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2011-05-04 

Pensionärsrådet 
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sign: 
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§ 12 Godkännande av dagordning och föregående 
protokoll 

Till dagordningens övriga frågor anmäler Marianne Ahlqvist en fråga. 

Föregående protokoll godkänns och läggs till handlingarna.  
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§ 13 Presentation av Frejagården 

Ärendebeskrivning 
Enhetschef Marianne Joelsson informerar rådet om Frejagården.  

Frejagården togs i bruk 1984, då i landstingets regi. I och med ädelreformen 1992 togs 
verksamheten över av kommunen. Dock äger landstinget fortfarande huset.  

Frejagården har 45 lägenheter och 3 korttidsplatser. Platserna är fördelade på 6 
avdelningar med 8 boende på varje. Det finns även 7 platser på Dellengården. 
Platserna på Dellengården är tillfälliga men i dagsläget har de funnits i cirka 3 år.  

Totalt arbetar 70 personer, då är hemtjänsten medräknad, på Frejagården och 
Dellengården. Det finns ingen särskild nattpersonal, utan personalen roterar och 
jobbar både dag- kvälls- och nattpass. Omsorgsförvaltningen delar varje år ut ett 
värdegrundspris, förra året gick ett av priserna till hemtjänstgruppen.  

Trivselstugan är öppen 4 dagar i veckan. Exempel på aktiviteter som sker där är bingo, 
underhållning, läsgrupp och rörelsegrupp. 

Pensionärsrådet tackar för informationen. 

____ 
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§ 14 Boendeutredningen 

Ärendebeskrivning 
Verksamhetschef Per Iversen informerar rådet om boendeutredningen för 
äldreomsorgen. 

Konstateras kan att det är svårt att göra en prognos över framtida boendebehov, då 
det är människors framtida behov som ska prognostiseras. Under våren 2010 fanns det 
ett ovanligt stort antal lediga lägenheter. Det gjorde att de allra flesta med beslut om 
särkskilt boende kunde erbjudas lägenhet med kort varsel. Vid behov kunde dessutom 
lediga lägenheter användas som korttidsplatser. Under hösten minskade åter antalet 
lediga lägenheter, men de allra flesta besluten har ändå kunnat verkställas inom tre 
månader. Enligt boendesamordnaren upplevs det för närvarande inte föreligga behov 
av en utökning av antalet platser på särskilda boenden. Det viktiga är att man får till ett 
bättre flöde och rörlighet på korttidsplatserna. Efter årsskiftet 2010/2011 har 
boendesamordnaren, liksom förra året, kunna se en tendens att antalet lediga 
lägenheter ökar. 

Omsorgsnämnden tog upp boendeutredningen på deras sammanträde den 15 februari 
2011. Omsorgsnämnden beslutade 12 stycken att-satser som omsorgsförvaltningen har 
fått i uppdrag att arbeta med. 

• att arbeta med inriktning mot en demensavdelning och ha Frejagården som alternativ 

• att återkomma med ett kostnadsalternativ om vad det skulle kosta att hyra lokaler vid 
distriktsläkarmottagningen i Friggesund  

• att en utredning tillsätts för att, på kommunens särskilda boenden, undersöka möjligheterna till 
ytterligare anpassningar till förmån för personer med minnesstörningar och olika grader av 
demensproblem 
Demenssjuksköterskan Gisela Bolldén besöker alla äldreboenden för att 
undersöka vad man kan göra för att få dem mer ”demensvänliga”. Hon arbetar 
med ett beskitningsprotokoll där hon kollar exempelvis möbler och färger. 

• att inventera vilka av kommunens korttidsplatser som har den standard så att de, vid behov, 
kan tas i anspråk som platser för särskilt boende 
Kommunen har en stor andel korttidsplatser, jämförelsevis med andra kommuner 
i vår närhet. 

• att på sikt omdisponera två korttidsplatser på Rosenborg till en lägenhet för särskilt boende  

• att snarast omdisponera två kontor på Rosenborg till en lägenhet för särskilt boende  
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• att på Tryggebo undersöka konsekvenserna av fortsatt omvandling av tvårumslägenheter till 
korttidsplatser  

• att undersöka om fler anpassningar bör genomföras i anslutning till lägenheterna på Stallet för 
att därmed ge dessa status som trygghetsboende, samt att undersöka möjligheterna att utöka 
antalet lägenheter 
Hudiksvalls kommun har inget trygghetsboende men det finns ett behov av det 
anser omsorgsförvaltningen. Genom att göra några små förändringar kan Stallet 
bli ett trygghetsboende.   

• att i samarbete med Hudiksvallsbostäder identifiera objekt i Dellenbygden, och om möjligt även 
andra delar av kommunen, som är lämpliga som trygghetsboende 

• att undersöka möjligheterna till fler inflyttningsdatum under månaden till särskilt boende, i 
stället för som nu begränsat till två datum i månaden 

• att arbeta för en ökad samsyn med tekniska förvaltningen gällande rutinerna för 
bostadsanpassning, samt 
Denna att-sats, och att-satsen här ovan, handlar om att riva ”byråkratiska hinder”.  
Detta kan förtydligas med ett exempel. Vid en strok behöver brukarens bostad 
ofta bostadsanpassas. Under tiden bor brukaren på korttidsboende. Om 
kommunen blir snabbare med bostadsanpassningen så får brukaren istället 
komma hem till sin egen bostad direkt efter sjukhusvistelsen.  

• att arbeta för att medel avsätts för projektering och senare produktion av framtida äldreboende. 
  

____ 
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§ 15 Information från omsorgsförvaltningen 

Verksamhetschef Per Iversen svarar på Roland Lodéns frågor som inkom på 
pensionärsrådets sammanträde den 17 februari.  

Demensboende 
Förslag för budgeten 2011-2014 vad gäller demensboende i bland annat Dellenbygden och vid ICA 
hallen i Hudiksvall? 

Demensboende i Dellenbygden diskuterades tidigare på sammanträde, se § 14. Boende 
vid ICA-hallen i Hudiksvall handlar inte om äldrevården utan om socialpsykiatrin.  

Inlåsning av dementa 
Förekommer det att dementa personer blir inlåsta utan uppsikt av personal? 

Nej. Är brukare inlåsta är det tillsammans med personalen. Ibland kan personalen 
behöva gå iväg och hjälpa någon annan. 

Personalen diskuterar om brukaren vill bli inlåst under natten med brukarna eller dess 
anhöriga. Ur exempelvis integritetssynpunkt väljer vissa brukare att låsa sin dörr 
nattetid.  

Nattsjuksköterskor  

Planerna av att två sjuksköterskor skall ha ansvaret i hela kommunen nattetid, det bör betyda att 
nästan all arbetstid blir bilkörning och den mänskliga kontakten minimal, tänk er avståndet mellan 
Hornslandet och Furuberg. 

Nattbemanningen består av 2 sjuksköterskor och 2 undersköterskor. Dessa arbetar på 
olika håll i kommunen.  

Omsorgsförvaltningen har fått i uppdrag att utvärdera nattbemanningen. 

Giraff 
Funderar man på om man skall anskaffa det nya systemet med Giraff? Om man minskar personalen 
tex nattsköterskorna får man nog tyvärr tänka i dom banorna, man har systemet på försök i 
Västerås. 

Hudiksvalls kommun har inga planer på att införa Giraff. 
____ 
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§ 16 Förslag till nytt reglemente för Pensionärsrådet 

Dnr 2011-315-003 

Ärendebeskrivning 

På pensionärsrådets sammanträde den 17 februari 2011 uppkom en önskan om att 
revidera pensionärsrådets reglemente som senast fastställdes av kommunfullmäktige 
den 17 december 2007.  

Samtliga ledamöter och ersättare i pensionärsrådet fick möjlighet att komma in med 
synpunkter och förändringsförslag på reglementet. Därefter skrevs förslaget fram av 
kommunledningskontoret.  

Sekreterare Annika Forslin redovisar de inkomna synpunkterna från pensionärsrådets 
deltagare och kommunledningskontorets förslag. 

Förslag till revideringar inkomna från enskilda deltagare i 
pensionärsrådet 

Deltagande representanter bör ha samma arvoden som deltagande 
förtroendevalda. 

• Pensionärsrådets sekreterare har undersökt om pensionärsråden i övriga 
kommuner i länet har arvode.  
 
Nordanstig – nej 
Ljusdal – ja, har sammanträdesarvode 
Söderhamn nej 
Bollnäs - ja, har sammanträdesarvode 
Ovanåker – nej 
Ockelbo – nej 
Sandviken - ja, har sammanträdesarvode 
Hofors - ja, har sammanträdesarvode 
Gävle – vet ej, har ej fått tag i sekreteraren 
 
I förslaget till nytt reglemente har kommunledningskontoret inte föreslagit något 
nytt angående sammanträdesarvodet. Pensionärsrådets representanter är valda av 
sina intresseorganisationer, inte av kommunen därför betalar kommunen inte ut 
något sammanträdesarvode.  
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Vice ordförande bör vara behjälplig med föredragningslistan till 
pensionärsrådet 
• På varje sammanträde har alla närvarande en möjlighet att lämna förslag på 

ärenden till kommande sammanträde. Om det är så att deltagarna kommer på 
något mellan sammanträdena får de gärna ringa till sekreteraren eller ordförande 
då de gärna tar emot förslag. Förslaget om att vice ordförande bör vara behjälplig 
med föredragningslistan behöver inte läggas in i reglementet. 

Remissorgan, vilka frågor?  
• Då det vid flera tillfällen i Pensionärsrådet har diskuterats vilka frågor som ska gå 

till pensionärsrådet för remiss har vi nu skrivit att det gäller frågor av stor 
principiell betydelse. 

Kommunledningskontoret föreslår följande revideringar i 
pensionärsrådets reglemente. 

§ 1 (syfte)  
• För att tydliggöra rådets roll som remissorgan ändra skrivelsen till: Rådet ska vara 

ett forum för opinionsbildning och kunskapsspridning samt remissorgan i frågor som rör 
pensionärerna och är av stor principiell betydelse. 

§ 3 (sammansättning) 
• Ta bort skrivningen om att kommunstyrelsen ska besluta vilka organisationer som 

skall ingå i rådet, ny lydelse blir istället: Riksorganisation för pensionärer, som genom sin 
lokalförening bedriver organiserad verksamhet inom kommunen har möjlighet till representation 
i rådet. 

• Låta alla kvalificerade organisationer tilldelas en plats i rådet oavsett medlemsantal 
i kommunen. Därefter kan större organisationer tilldelas fler platser efter 
medlemsantal som uppnår vissa fastställda nivåer. 
Ta bort skrivningen om att kommunen fastställer antalet ledamöter/ersättare för 
de pensionärsorganisationer som skall ingå i pensionärsrådet. Exempel på ny 
lydelse. Antalet ledamöter/ersättare i rådet bestäms av det antal organisationer som 
representeras och dessas medlemstal. Alla kvalificerade organisationer i kommunen tilldelas en 
plats. Större organisationer tilldelas fler platser efter medlemsantal, plats nr 2 vid 400 
medlemmar, plats 3 vid 800, 4 vid 1200 och så vidare.  
Förändringen ger samma platsfördelning till organisationerna som i dagsläget. 
Behovet av fler platser tillgodoses till större organisationer som har avdelningar 
och ett större kontakt- och informationsnät. 
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• Ta bort skrivningen om att organisationerna skall lämna förslag på ledamöter och 
ersättare till kommunstyrelsen.  
Organisationerna kan själva bestämma period för sina valda representanter och 
anmäla eventuella förändringar till rådets administration.  

§ 4 (organisation och arbetsformer) 
• Lägga till skrivningen: Extra sammanträde ska hållas om mer än hälften av ledamöterna, 

ordförande eller vice ordförande begär det. 

 

Pensionärsrådet föreslår att plocka bort ordet stor i § 1. Förslaget blir då; Rådet ska vara 
ett forum för opinionsbildning och kunskapsspridning samt remissorgan i frågor som rör 
pensionärerna och är av principiell betydelse. 

 

Pensionärsrådet beslutar 

att ställa sig bakom kommunledningskontorets förslag till revidering av 
pensionärsrådets reglemente med ovanstående förändring av § 1.  

____ 
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§ 17 Övriga frågor 

Marianne Ahlqvist (SPF) tar upp frågan om överskrivning av läkemedel. Läkare måste 
ta hänsyn till redan tidigare läkemedel vid utskrivning av nya för att hindra att 
exempelvis olika läkemedel tar ut effekterna på varandra och/eller ger biverkningar. 
Vad gör kommunen för att förhindra överskrivning av läkemedel? Har kommunen 
agerat? Tänker kommunen agera? 

Frågan besvaras på pensionärsrådets sammanträden den 15 september. 
____ 
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§ 18 Nästa möte 

Ordförande påminner att nästa möte äger rum torsdagen den 15 september. 
Sekreterare Annika Forslin ser över möjligheten att förlägga sammanträdet på 
Forsagården i Forsa.  

Roland Lodén lämnar över 6 stycken frågor som han önskas besvaras på nästa 
sammanträde. Frågorna tar upp möjligheten att anställa arbetslösa som hjälp i vården, 
brandsäkerhet, inlåsning av dementa, boende för dementa respektive icke dementa, 
medicinlista och ”bakgrundssurret”. 

Ordförande önskar deltagarna trevlig sommar. 

____ 
 


